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PROTOKÓŁ Nr 62 

z obrad LXII Sesji Rady Gminy Rusiec, 

odbytej w dniu 29 grudnia 2022 roku 

 

 

Obrady LXII Sesji Rady Gminy Rusiec odbyły się 29 grudnia 2022 r. w sali konferencyjnej Urzędu 

Gminy w Ruścu i trwały od godz. 1615 do godz. 1745. 

 

Obradom LXII Sesji Rady Gminy Rusiec przewodniczył Rafał Rabenda – Przewodniczący Rady 

Gminy Rusiec. 

 

O terminie LXII Sesji Rady Gminy Rusiec radni zostali powiadomieni na piśmie wraz  z porządkiem 

obrad, projektami uchwał, które były przedmiotem obrad sesji. 

 

Ustawowy komplet Rady Gminy Rusiec – 15 radnych 

Obecnych na LXII Sesji Rady Gminy Rusiec – 14 radnych 

 

Obecni Radni Rady Gminy Rusiec na LXII Sesji Rady Gminy Rusiec: 

  

1. Bieniek Radosław 

2. Bogusławski Bogumił 

3. Ciężka Aneta 

4. Chwastowski Adam 

5. Cywiński Andrzej  

6. Dziedzic Robert 

7. Foręc Wojciech 

8. Kozieł Wojciech 

9. Rabenda Rafał 

10. Skrzydlewski Paweł 

11. Szczepanik Józef 

12. Szymczak Paweł 

13. Wilczyński Jacek 

14. Wlaźlak Mirosław 

 

Nieobecna: 

1. Bartosik Malwina 

 
/lista obecności radnych, stanowi załącznik do protokołu/ 

 

W obradach LXII Sesji Rady Gminy Rusiec uczestniczyli: 

1. Wójt Gminy Rusiec Damian Szczytowski 

2. Radni Rady Gminy Rusiec 

3. Skarbnik Gminy Rusiec Aleksandra Bartkowiak 

4. Radca prawny UG Piotr Byczyński 

5. Sołtysi GR 
/lista obecności sołtysów stanowi załącznik do protokołu/ 

 

 

Punkt 1. Otwarcie obrad LXII Sesji Rady Gminy Rusiec. 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda dokonał otwarcia obrad LXII Sesji Rady 

Gminy Rusiec, wypowiadając formułę „otwieram LXII Sesję Rady Gminy Rusiec, zwołaną na dzień                   

29 grudnia 2022 r. na godz. 1600”.  
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Punkt 2. Stwierdzenie kworum i przyjęcie prawomocności Sesji. 

Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad z uwagi na obecność 14 radnych, co stanowi 

kworum, przy którym Rada Gminy może obradować i podejmować uchwały. 

 

Punkt 3. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda odczytał porządek. 

    Porządek obrad LXII Sesji Rady Gminy Rusiec: 

1. Otwarcie obrad LXII Sesji Rady Gminy Rusiec. 

2. Stwierdzenie kworum i przyjęcie prawomocności Sesji. 

3. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad LX Sesji Rady Gminy Rusiec, która odbyła się 28 listopada 2022 r. 

5. Przyjęcie protokołu z obrad LXI Sesji Nadzwyczajnej Rady Gminy Rusiec, która odbyła się                 

8 grudnia 2022 r. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rusiec na lata 2022-2031, 

2) zmiany budżetu Gminy Rusiec na rok 2022, 

3) uchwalenia planu pracy Rady Gminy Rusiec, 

4) uchwalenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rusiec, 

5) zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy Rusiec na 2023 r., 

6) ustalenia diet oraz kosztów podróży dla radnych Rady Gminy Rusiec, 

       7) uznania skargi na Wójta Gminy Rusiec za bezzasadną. 
 

7. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rusiec na lata 2023-2031: 

       1) przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi  

            w sprawie opinii do projektu uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rusiec, 

       2) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rusiec 

             na lata 2023-2031. 

8. Uchwalenie budżetu Gminy Rusiec na 2023 r.: 

       1) przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi  

           w sprawie opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy Rusiec na 2023 r.  

           oraz o możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetu Gminy Rusiec w 2023r. 

       2) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Rusiec na 2023 r. 

9. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Rusiec o podejmowanych działaniach między sesjami.  

10. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji nt. działalności Komisji między sesjami. 

11. Informacja Wójta Gminy Rusiec o podejmowanych działaniach między sesjami. 

12. Informacja Wójta Gminy Rusiec o wykonaniu zgłoszonych wniosków i interpelacji. 

13. Informacja z wykonania Uchwał Rady Gminy Rusiec.  

14. Składanie interpelacji i wniosków na piśmie.  

15. Wolne wnioski i zapytania.  

16. Sprawy różne.  

17. Zakończenie obrad LXII Sesji Rady Gminy Rusiec.  

 

Czy są pytania do całego porządku obrad?  

Brak 
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Proszę o przegłosowanie porządku obrad.  Kto z Państwa radnych jest: 

„ZA” – 14 radnych: Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Ciężka Aneta, Chwastowski Adam, Cywiński 

Andrzej, Dziedzic Robert, Foręc Wojciech, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, 

Szymczak Paweł, Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych  

W związku z powyższym głosowaniem porządek obrad sesji został przyjęty. 

 

Punkt 4. Przyjęcie protokołu z obrad LX Sesji Rady Gminy Rusiec, która odbyła się  

                28 listopada 2022 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda wyjaśnił, iż materiały z sesji wraz z protokołem 

były do wglądu w biurze Rady, w związku z czym zapytał czy są pytania lub uwagi do protokołu.  

Brak 

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Rady Gminy Rusiec poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu, gdzie: 

„ZA” – 14 radnych: Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Ciężka Aneta, Chwastowski Adam, Cywiński 

Andrzej, Dziedzic Robert, Foręc Wojciech, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, 

Szymczak Paweł, Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych  

wobec powyższego głosowania protokół z LX Sesji został przyjęty. 

 

Punkt 5. Przyjęcie protokołu z obrad LXI Sesji Nadzwyczajnej Rady Gminy Rusiec, która  

                odbyła się 8 grudnia 2022 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda wyjaśnił, iż materiały z sesji wraz z protokołem 

były do wglądu w biurze Rady, w związku z czym zapytał czy są pytania lub uwagi do protokołu.  

Brak 

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Rady Gminy Rusiec poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu, gdzie: 

„ZA” – 14 radnych: Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Ciężka Aneta, Chwastowski Adam, Cywiński 

Andrzej, Dziedzic Robert, Foręc Wojciech, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, 

Szymczak Paweł, Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych  

wobec powyższego głosowania protokół z LXI Sesji Nadzwyczajnej został przyjęty. 

 

Punkt 6. Podjęcie uchwały w sprawie: 

1)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rusiec na lata 2022-2031. 

Przewodniczący RGR Rafał Rabenda czy są pytania do projektu uchwały? 

Radny RGR Andrzej Cywiński od początku tej kadencji ile spłaciliśmy odsetek, jakie są prognozy, 

ile w tym roku spłaciliśmy odsetek i ile nam zostało do spłacenia kredytu, obligacji? 

Skarbnik GR Aleksandra Bartkowiak jeśli chodzi o prognozowaną kwotę długu na koniec 2023 r. to 

będzie to niespełna 6 milionów złotych, co stanowi 14% planowanych dochodów budżetu gminy. 

Natomiast dług na koniec 2018 r. wynosił 8 340 000,00zł. Spłaty dokonane od 2019 do 2023 to 

prawie 2 miliony 400 tysięcy złotych. Przy czy warto zaznaczyć, że w 2018 r. kwota długu stanowiła 
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ok. 37% dochodów planowanych, gdzie obecnie jest to 14% ze względu na to, że część długu została 

spłacona, a ponadto dochody wzrosły dwukrotnie w stosunku do lat poprzednich. Odsetki oscylowały 

w okolicach 200 tysięcy w każdym roku, natomiast w 2023 wzrosły prawie do 300 tysięcy. Będą w 

kolejnych latach wyższe, one  są zależne od WiBOR, są zmienne i będzie to co najmniej 300 tysięcy 

a nawet więcej. 

Przewodniczący RGR Rafał Rabenda czy są pytania do projektu uchwały? 

Brak 

 

Przewodniczący RGR Rafał Rabenda poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 14 radnych: Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Ciężka Aneta, Chwastowski Adam, Cywiński 

Andrzej, Dziedzic Robert, Foręc Wojciech, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, 

Szymczak Paweł, Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych  

 

W związku z pozytywnym przegłosowaniem została podjęta:  

UCHWAŁA nr LXII/411/2022 

RADY GMINY RUSIEC 

z dnia 29 grudnia 2022 roku 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rusiec na lata 2022-2031. 

/treść uchwały stanowi załącznik do protokołu/ 

  

2) zmiany budżetu Gminy Rusiec na rok 2022. 

Przewodniczący RGR Rafał Rabenda czy są pytania do projektu uchwały? 

Brak 

Przewodniczący RGR Rafał Rabenda poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 14 radnych: Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Ciężka Aneta, Chwastowski Adam, Cywiński 

Andrzej, Dziedzic Robert, Foręc Wojciech, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, 

Szymczak Paweł, Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych  

 

W związku z pozytywnym przegłosowaniem została podjęta:  

UCHWAŁA nr LXII/412/2022 

RADY GMINY RUSIEC 

z dnia 29 grudnia 2022 roku 

w sprawie zmiany budżetu Gminy Rusiec na rok 2022. 

/treść uchwały stanowi załącznik do protokołu/ 

 

 

3) uchwalenia planu pracy Rady Gminy Rusiec. 

Przewodniczący RGR Rafał Rabenda czy są pytania do projektu uchwały? 

Brak 

Przewodniczący RGR Rafał Rabenda poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 14 radnych: Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Ciężka Aneta, Chwastowski Adam, Cywiński 

Andrzej, Dziedzic Robert, Foręc Wojciech, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, 

Szymczak Paweł, Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 
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„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych  

 

W związku z pozytywnym przegłosowaniem została podjęta:  

UCHWAŁA nr LXII/413/2022 

RADY GMINY RUSIEC 

z dnia 29 grudnia 2022 roku 

w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Rusiec. 

/treść uchwały stanowi załącznik do protokołu/ 

 

 

4) uchwalenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rusiec. 

Przewodniczący RGR Rafał Rabenda czy są pytania do projektu uchwały? 

Brak 

Przewodniczący RGR Rafał Rabenda poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 14 radnych: Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Ciężka Aneta, Chwastowski Adam, Cywiński 

Andrzej, Dziedzic Robert, Foręc Wojciech, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, 

Szymczak Paweł, Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych  

 

W związku z pozytywnym przegłosowaniem została podjęta:  

UCHWAŁA nr LXII/414/2022 

RADY GMINY RUSIEC 

z dnia 29 grudnia 2022 roku 

w sprawie uchwalenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rusiec. 

/treść uchwały stanowi załącznik do protokołu/ 

 

 

5) zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy Rusiec na 2023 r. 

Przewodniczący RGR Rafał Rabenda czy są pytania do projektu uchwały? 

Brak 

Przewodniczący RGR Rafał Rabenda poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 14 radnych: Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Ciężka Aneta, Chwastowski Adam, Cywiński 

Andrzej, Dziedzic Robert, Foręc Wojciech, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, 

Szymczak Paweł, Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych  

 

W związku z pozytywnym przegłosowaniem została podjęta:  

UCHWAŁA nr LXII/415/2022 

RADY GMINY RUSIEC 

z dnia 29 grudnia 2022 roku 

w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy Rusiec na 2023 r. 

/treść uchwały stanowi załącznik do protokołu/ 
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6) ustalenia diet oraz kosztów podróży dla radnych Rady Gminy Rusiec. 

Przewodniczący RGR Rafał Rabenda czy są pytania do projektu uchwały? 

Radna  RGR Aneta Ciężka pytań nie mam, z projektem się zapoznałam, aczkolwiek jestem 

przeciwna podwyżce diet. Przypomnę, że obecnie dieta radnego wynosi 800,00zł, jest propozycja, 

aby była 1000,00zł. Przypominam, że była pod koniec listopada sesja podatkowa. Większość 

radnych zgodziła się na podwyższenie podatków i to dużych kwot i to czyni, że niektórzy z moich 

mieszkańców będą płacić rocznie o ponad 200,00zł więcej  podatku. Było to motywowane tym, że 

możliwe, że nam braknie pieniędzy na kończenie pewnych inwestycji i utrzymanie gminy, więc te 

dodatkowe 40 tysięcy byłoby dobrze, aby zostały w gminie. I przypomnę, to co pani skarbnik 

powiedziała, że czekają nas spłaty kredytów dosyć wysokie odsetki, które rosną.  Dlatego jestem 

przeciwna. I najważniejsze przypominam, że dieta jest świadczeniem kompensacyjnym, a nie 

pracowniczym. Dziękuję. 

Przewodniczący RGR Rafał Rabenda poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 10 radnych: Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Cywiński Andrzej, Dziedzic Robert, Foręc 

Wojciech, Kozieł Wojciech, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak Paweł, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 3 radnych Ciężka Aneta, Chwastowski Adam, Rabenda Rafał, 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 1 radny:  Wilczyński Jacek 

 

W związku z pozytywnym przegłosowaniem została podjęta:  

UCHWAŁA nr LXII/416/2022 

RADY GMINY RUSIEC 

z dnia 29 grudnia 2022 roku 

w sprawie ustalenia diet oraz kosztów podróży dla radnych Rady Gminy Rusiec. 

/treść uchwały stanowi załącznik do protokołu/ 

 

7) uznania skargi na Wójta Gminy Rusiec za bezzasadną. 

Przewodniczący RGR Rafał Rabenda czy są pytania do projektu uchwały? 

Radny RGR Józef Szczepanik poprosił o odczytanie skargi. 

Przewodniczący RGR Rafał Rabenda odczytał skargę wraz z odpowiedzią. 

Poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 14 radnych: Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Ciężka Aneta, Chwastowski Adam, Cywiński 

Andrzej, Dziedzic Robert, Foręc Wojciech, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, 

Szymczak Paweł, Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych  

 

W związku z pozytywnym przegłosowaniem została podjęta:  

UCHWAŁA nr LXII/417/2022 

RADY GMINY RUSIEC 

z dnia 29 grudnia 2022 roku 

w sprawie uznania skargi na Wójta Gminy Rusiec za bezzasadną. 

/treść uchwały stanowi załącznik do protokołu/ 

 

PRZERWA 
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Punkt 7. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rusiec na lata 2023-2031: 

1) przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                     

w Łodzi w sprawie opinii do projektu uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Rusiec 

Przewodniczący RGR Rafał Rabenda odczytał Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii do projektu uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Rusiec. 

 

       2) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rusiec na lata 2023-2031. 

Przewodniczący RGR Rafał Rabenda czy są pytania do projektu uchwały? 

Brak 

Przewodniczący RGR Rafał Rabenda poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 14 radnych: Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Ciężka Aneta, Chwastowski Adam, Cywiński 

Andrzej, Dziedzic Robert, Foręc Wojciech, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, 

Szymczak Paweł, Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych  

 

W związku z pozytywnym przegłosowaniem została podjęta:  

UCHWAŁA nr LXII/418/2022 

RADY GMINY RUSIEC 

z dnia 29 grudnia 2022 roku 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rusiec na lata 2023-2031. 

/treść uchwały stanowi załącznik do protokołu/ 

 

Punkt 8. Uchwalenie budżetu Gminy Rusiec na 2023 r.: 

       1) przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Łodzi w sprawie opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy Rusiec na 2023 r.  

oraz o możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetu Gminy Rusiec w 2023r. 

Przewodniczący RGR Rafał Rabenda odczytał Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Rusiec na 2023 r. oraz o możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetu Gminy Rusiec w 

2023r. 

 

       2) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Rusiec na 2023 r. 

Przewodniczący RGR Rafał Rabenda poprosił panią Skarbnik o przedstawienie przede wszystkim 

inwestycji, które zawiera budżet na rok 2023. 

Skarbnik GR Aleksandra Bartkowiak na rok 2023 główne liczby przedstawił przewodniczący 

powołane w uchwałach RIO. Ja tylko przedstawię najważniejsze liczby – dochody ponad 42 miliony, 

wydatki ponad 45 milionów. Natomiast inwestycje ponad dwanaście i pół miliona, przy czym mamy 

też ponad 8 milionów w wydatkach bieżących są to też inwestycje, ale nazywają się remontami dróg, 

stąd nie ma ich w załączniku inwestycyjnym, ale można powiedzieć, że wydatki na inwestycje to 

ponad 20 milionów, biorąc pod uwagę te wykonywane remonty. Jeśli chodzi o inwestycje to 

wprowadzone są do projektu budżetu inwestycje, które są kontynuowane z roku poprzedniego. To   

inwestycje wszystkie dofinansowane: dofinansowanie z PROW, z Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych, z Polskiego Ładu, środki z subwencji kanalizacyjnej. To inwestycje rozpoczęte, 
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kontynuowane  i kończone w przyszłym roku. Natomiast jeśli chodzi o kolejne inwestycje to będą 

one sukcesywnie w trakcie roku wprowadzane kiedy będą pozyskiwane dalsze środki.  

Jeszcze chciałabym wspomnieć o wydatkach na jednostki, głównie na jednostki oświatowe, 

ponieważ przywołane było w uchwale RIO deficyt bieżący ponad milion siedemset tysięcy złotych, 

to chciałam powiedzieć, że jeśli chodzi o wydatki oświatowe to na obie szkoły wydatki to 

9.771.011,00zł, przy czym subwencja oświatowa to 5.094.704,00zł, więc ponad cztery i pół miliona 

są to środki bieżące z budżetu Gminy Rusiec, które finansują wydatki oświatowe. 

Jeśli chodzi o wydatki na GOPS, to łączne wydatki to prawie 3 miliony, z czego 738.000,00zł 

również z budżetu Gminy Rusiec, stąd tutaj wspominając  o podatkach, które są podwyższane, to 

podatki stanowią dochody bieżące które są niezbędne, do pokrycia wydatków bieżących których 

niestety nie przeskoczymy, chociażby wydatki oświatowe do których gmina musi dokładać, bo jak 

widać subwencja nie pokrywa nawet wynagrodzeń, nie mówiąc o utrzymaniu świetlic, stołówek, czy 

przedszkoli i innych rzeczy, które są konieczne do funkcjonowania jednostki.  

Jeśli chodzi o dochody majątkowe to jest ok. 11 milionów, to nie są dochody ze sprzedaży majątku 

gminy, a dochody z Polskiego Ładu, z dofinansowań, które są dochodami majątkowymi. To tyle jeśli 

chodzi o najważniejsze liczby. Czy są pytania do projektu uchwały? 

Brak 

Przewodniczący RGR Rafał Rabenda poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 14 radnych: Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Ciężka Aneta, Chwastowski Adam, Cywiński 

Andrzej, Dziedzic Robert, Foręc Wojciech, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, 

Szymczak Paweł, Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych  

 

W związku z pozytywnym przegłosowaniem została podjęta:  

UCHWAŁA nr LXII/419/2022 

RADY GMINY RUSIEC 

z dnia 29 grudnia 2022 roku 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Rusiec na 2023 r. 

/treść uchwały stanowi załącznik do protokołu/ 

 

PRZERWA 

 

Punkt 9. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Rusiec o podejmowanych działaniach 

między sesjami.  

Przewodniczący RGR Rafał Rabenda jako Przewodniczący byłem nieobecny służbowo od 61 sesji. 

Moją funkcję pełnił wiceprzewodniczący, pan Robert Dziedzic, który poprowadził obrady 61 sesji 

nadzwyczajnej a także komisje wspólną. 

 

Punkt 10. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji nt. działalności Komisji między sesjami. 

Przewodniczący RGR Rafał Rabenda między sesjami odbyła się komisja wspólna, na której radni 

debatowali nt. projektów uchwał, będących przedmiotem dzisiejszej sesji. 

Odbyła się komisja skarg, wniosków i petycji, która rozpatrzyła skargę na Wójta GR. 

 

Punkt 11. Informacja Wójta Gminy Rusiec o podejmowanych działaniach między sesjami. 

Wójt GR Damiana Szczytowski przedstawię najważniejsze inwestycje, które odbyły się w 2022 r.                  

z czego jestem zadowolony- z wykonania i z pozyskanych funduszy.  

- rozbudowa sieci wodociągowej w Dąbrowie Rusieckiej – koszt ponad 66 tysięcy zł, 
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- rozbudowa sieci wodociągowej na ul. Koniecpolskiego – koszt ponad 46 tysięcy zł, 

- wykonanie dokumentacji dla zadania rozbudowa sieci wodociągowej w miejsc. Wola Wiązowa i 

Prądzew – ponad 10 tysięcy zł projekt, 

- rozbudowa kanalizacji sanitarnej sieci wodociągowej w miejsc. Rusiec – ul. Cicha, Kwiatowa, 

Słoneczna i Spacerowa – na tym etapie prace wykonane za ponad 600 tys. zł, 

- projekt wykonany rozbudowa sieci sanitarnej i wodociągowej – ul. Mickiewicza w miejsc. Rusiec – 

od Ośrodka Zdrowia - koszt projektu ponad 92 tys. zł, 

- rozbudowaliśmy kanalizację sanitarną przy ul. Koniecpolskiego w miejscowości Rusiec – koszt 

ponad 91 tys. zł, 

- wykonana dokumentacja projektowa dla zadania rozbudowa kanalizacji sanitarnej przy drodze gm. 

Rusiec – Maliniec – 10 tys. zł, 

- rozbudowa kanalizacji sanitarnej w miejsc. Rusiec przy ul. Wieluńskiej – ponad 14 tys. zł, 

- został wykonany chodnik przy dr. powiatowej w Dąbr. Rusieckiej ok. 430 metrów – koszt 586 tys. 

zł, z czego połowa Gmina + Powiat, 

- wykonaliśmy również projekt przebudowy dr. powiatowej obejmujący wykonanie dokumentacji 

projektowej budowy chodnika wraz z kanalizacją deszczową ok. 225m w miejsc. Jastrzebice – koszt 

projektu ponad 28 tys. zł, 

- została wykonana przebudowa dr. gminnej w miejsc. Dąbrówki Kobylańskie – kwota inwestycji to 

ponad milion trzysta dwadzieścia tysięcy złotych, 

- przebudowa dr.gm. w miejsc. Mierzynów – inwestycja ponad 620tys.zł, 

- przebudowa dr.gm. w miejsc. Rusiec ul. Łąkowa ponad 113 tys. zł, 

- wykonaliśmy dokumentację na przebudowę dr. w miejsc. Rusiec ul. Polna ponad 27 tys. zł, 

- wykonana dokumentacja przebudowa dr. Gm. Borowa-Krzyżówki ponad 30 tys. zł, pokryte z 

dofinansowania budżetu gm. Szczerców, 

- przebudowa dr. wew. pomiędzy drogami gm. w Dąbrowie Rusieckiej w ramach projektu 

modernizacji drogi dojazdowej do gruntów rolnych 257tys.zł, 

- zakupiona nieruchomość gruntowa w miejsc. Zalasy – ponad 40 tys. zł, 

- zakupiony zestaw do obsługi RG – ponad 14 tys. zł, 

- dofinansowaliśmy wóz strażacki dla PSP w Bełchatowie w wysokości 100 tys. zł, ale za to 

uzyskaliśmy samochód volvo, który trafił do OSP w Ruścu; wartość tego auta to ok.350tys.zł, więc z 

korzyścią dla gminy, 

- dofinansowaliśmy dotację celową na zakup samochodu ratowniczo-gaśniczego dla OSP w 

Dąbrowie Rusieckiej – ponad 248 tys. zł, 

- na ten rok chyba największa inwestycja, którą przeprowadziliśmy, jest to termomodernizacja i 

modernizacja budynków szkół – ponad 3 miliony zł, największy koszt to termomodernizacja w ZS-P 

w Ruścu, 

- budowa przedszkola z klubikiem – na ten rok wydaliśmy ponad 3 miliony 800 tysięcy złotych, 

- zmodernizowaliśmy i wyposażyliśmy gabinet stomatologiczny w Ośrodku Zdrowia w Ruścu, koszt 

182 tys. zł, gabinet zostanie uruchomiony po odbiorach sanepidu i mam nadzieję, że najpóźniej do 

kwietnia, maja zostanie uruchomiony, 

- przebudowaliśmy istniejące schody zewn. przy Ośrodkach Zdrowia w Ruścu i w Woli Wiązowej – 

koszt ponad 260 tysięcy złotych razem, 

- budowa oświetlenia zewn. na terenie GOSiR w Ruścu – koszt pół miliona złotych, 

- cieszę się, że pozyskaliśmy granty sołeckie – kwota prawie 40 tysięcy zł – sołectwa z Prądzewa, 

Dąbrowy Rusieckiej i Korablewa skorzystały i mam nadzieję, że w przyszłym roku również inne 

sołectwa wezmą udział w tym dofinansowaniu, 

- dobra współpraca z Lokalną Grupą Działania Kraina Wielkiego Łuku Warty w Osjakowie – tam 

pozyskaliśmy ponad 140 tysięcy zł, skorzystały sołectwa, Antonina, Rusiec I, Kuźnica, Wola 

Wiązowa, Jastrzębice. 
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Wartość inwestycji opiewa ok. 14 milionów złotych. Jest to chyba rekordowa kwota inwestycji w 

naszej gminie. 

Na przyszły rok w naszej gminie, nakreślę co będzie realizowane: 

- dr. powiatowa w Woli Wiązowej – dł. 945m, koszt 1 700 000,00, 

- dr. powiatowa – ul. Dąbrowskiego w Ruścu – projekt na 1 km 900m, ale musimy to rozłożyć na 

dwa etapy; pierwszy etap ok. 1km 500m – koszt to ponad 2 680 000,00zł, 

- droga gm. Jastrzębice – Antonina – dł. odcinka to ponad 2km 375metrów, szacowany koszt 

1 200 000,00zł, 

- dr.gm. Kuźnica – w stronę Pawłowa – 2560m 2400 000,00, 

- dr.gm. w miejsc. Prądzew – dł. 710m – dwa etapy bowiem pierwotne szacunki wychodziły, że 

będzie koszt 700 000,00zł – 800 000,00zł maksymalnie, po szacunkach wychodzi, że ponad półtora 

miliona; dlatego też zrobimy pierwszy etap – ok. 400m – koszt ok. miliona złotych, 

- dr.Nowa Wola 250 m w stronę Strobina, 

- Rusiec, ul. Polna 270m – koszt ok. 500 000,00 – 550 000,00zł 

- dr.gm. Krasowa  450m, koszt 450 tysięcy zł, 

- prowadzimy rozmowy z radnym powiatowym nt.drogi powiatowej w miejsc.Dęby Wolskie – w 

naszym budżecie zostanie zabezpieczone ok. 300 000,00zł, po stronie powiatu drugie tyle; ile się uda 

zrobić w tych pieniążkach nie wiemy; szacowany koszt to 600 000,00zł, 

- jesteśmy po przetargach dwóch dróg – Dąbrowa Rusiecka, tzw. Kamionna – dł.- 890 m, koszt 

941 000,00 i dr. Rusiec - Dębina 1320m – 1 156 000,00zł- na tym odcinku prace już się rozpoczęły, 

- dr. Borowa – Krzyżówki – koszt ok. 800 000,00zł, drogę będziemy realizować jak dostaniemy 

dofinansowanie z budżetu gm. Szczerców, 

- projekt na ul. Mickiewicza wspólnie z powiatem na odcinku ok. 3km, koszt ok. 300 tys.zł; koszty 

podzielone na pół 

- lampy solarne na które w tym roku nie otrzymaliśmy dofinansowania – podobno w przyszłym roku 

będzie dofinansowanie ze Starostwa Powiatowego, 

- trwają prace nad ustaleniem granic dróg w miejsc.Antonina -od DK 74 do świetlicy i w Korablewie, 

- budowa przedszkola trwa – największa inwestycja w naszej gminie. 

Jest to ambitny plan, tak dla mnie, dla radnych, dla wszystkich pracowników, bo chyba takiej kwoty 

w naszej gminie na inwestycje nie było przeznaczonej. Wiadomo jest to dzięki dofinansowaniu, które 

otrzymaliśmy. Chodzić za dofinansowaniem to jedno, a rozliczyć to drugie. Ukłony dla pani 

Skarbnik w tym kierunku, która nam wszystkich dofinansowań pilnuje.  

Dziękuję wszystkim za współpracę, poczynając od mieszkańców, sołtysów i kończąc na radnych. 

Jestem ostatnio zadowolony, że praktycznie wszystkie głosowania są prawie jednomyślne, co tak 

naprawdę się rzadko zdarza, ale jestem z tego bardzo zadowolony. Chcę podziękować wszystkim 

pracownikom Urzędu, naszym dyrektorom jednostek i ukłony dla pani Skarbnik za pilnowanie 

grosików i rozliczanie wszystkich dofinansowań.  

Na nowy rok życzę państwu jeszcze lepszej współpracy, zadowolenia, radości, zdrowia i sukcesów 

zawodowych jak i prywatnych. 

A sobie życzę, abyśmy zrealizowali zaplanowane inwestycje za ponad dwadzieścia dwa miliony 

złotych. Dziękuję i wszystkiego dobrego. 

 

 

Punkt 12. Informacja Wójta Gminy Rusiec o wykonaniu zgłoszonych wniosków i interpelacji. 

Wójt GR Damiana Szczytowski przedstawił: 

1.Radny RGR Jacek Wilczyński zgłosił wniosek w sprawie: 

1) Sołectwo Zalasy prosi o podłączenie prądu i wody na zakupionej działce w miejscowości Zalasy 

Należy zabezpieczyć w przyszłym roku w budżecie kwotę ok. 3 000,00zł.: 

- budowa przyłącza energetycznego  - ok. 1500,00zł (czas oczekiwania na decyzje ok. półtora 

roku) 
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- projekt przyłącza wody zakończony studzienką wodomierzową – 800,00zł + wykonanie 

przyłącza przez Zakład Gospodarki Komunalnej; 

Rozmawialiśmy z panem sołtysem o ogrodzeniu tej działki, myślę, że też uda się nam to zrealizować. 

 

2.Sołectwo Dęby Wolskie i Zalasy prosi ponownie o przekop pod torami kolejowymi i podłączenie 

wody – małymi kroczkami zbliżamy się do celu - u Wojewody Łódzkiego prowadzone jest 

postępowanie w spr. wydania decyzji celu publicznego na terenie zamkniętym PKP. Wysłano do 

wstępnego uzgodnienia przebiegu sieci wodociągowej do PKP Zakład Linii Kolejowych w 

Tarnowskich Górach. Otrzymano zgłoszenie rozbudowy sieci wodociągowej po za terenem 

zamkniętym PKP. 

3.Sołtys sołectwa Aleksandrów Łukasz Sikora zgłasza wniosek w sprawie: 

1) Naprawa przepustów oraz udrożnienie rowów od p. Nowaka  w Dąbrówkach Kobylańskich                  

    w stronę kościoła – będzie wykonane przy sprzyjających warunkach atmosferycznych i wolnych 

środków przerobowych ZGK 

2) Oznakowanie dróg w sołectwie – zostało wykonane  

3) Naprawa poboczy przy skrzyżowaniach oraz wycinka drzew, gałęzi, krzaków w pasie drogowym  

– będzie wykonane przy sprzyjających warunkach atmosferycznych 

 

4.Sołtys sołectwa Annolesie Piotr Bednarek zgłasza wniosek w sprawie: 

1) proszę o jak najszybszą naprawę drogi od drogi DK74 – od wieży do posesji Annolesie 12  

    (Państwa Sujków) najlepiej jeszcze przed zimą – zostanie zrealizowane w okresie wiosennym – ta 

droga jest w tragicznym stanie – będziemy się starać największe dziury załatać; nie ma odpowiednich 

szerokości tej drogi 

2) proszę również o założenie lampy solarnej przy posesji Annolesie 12 – wskazana lampa została 

ujęta we wniosku o dofinansowanie, który został złożony przez Gminę Rusiec do Starostwa 

Powiatowego. 

 

5.Sołtys sołectwa Antonina Bogdan Wątroba zgłasza wniosek w sprawie: 

1) Proszę o uzupełnienie dziur w drodze od świetlicy do p. Drzazgi i DK 74 – będzie wykonane 

przy sprzyjających warunkach atmosferycznych 

2) Proszę o założenie oświetlenia przy posesji p. Ścigała Jerzy – postaramy się rozszerzyć 

montowania lamp i uwzględnimy 

3) Uzupełnienie dziur w drodze od Brzozowskiego do torów – będzie wykonane przy sprzyjających 

warunkach atmosferycznych 

 

 

6. Sołtys sołectwa Dąbrowa Rusiecka Ewa Kozieł  zgłasza wniosek w sprawie: 

1) Usunięcie krzaków przy drodze powiatowej od p. Tomka Grendy w kierunku Dąbrowy 

Rusieckiej – do mostu – zostało przekazane do PZD w Bełchatowie 

2) Naprawę wyjazdu na drogę DK74 na skrzyżowaniu w kierunku Antoniny (Kamionna) – co 

jakiś czas jest naprawiane, ale jest to w pasie drogi krajowej i nic więcej nie możemy zrobić -

zostanie wykonane; 

 

7.Sołtys sołectwa Dębina Krzysztof Wójcikowski zgłasza wniosek w sprawie: 

1) Wykonać dokumentację drogi przez wieś Dębina i zamontowanie dwóch lamp solarnych                  

– w 2023 r. zostanie wykonany kolejny odcinek drogi – od zjazdu do miejscowości Żary w 

kierunku miejscowości Dębina – ok. 1320m -uważam, że ten odcinek i te fundusze na rok 

2023 chyba są wyczerpane. Musi pan i mieszkańcy nas zrozumieć. Nie wykluczam, że w 

kolejnych latach odcinek ten zostanie wykonany. Myślę, że będziecie zadowoleni z tego co 

zostanie wykonane. 

           

8.Sołtys sołectwa Mierzynów Marek Płuciennik  zgłasza wniosek w sprawie: 

1) Zamontowanie lampy solarnej nad przejściem dla pieszych, żeby świeciła całą noc – zostało 

przekazane do GDDKiA. 
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8.Sołtys sołectwa Rusiec I Aneta Ciężka  zgłasza wniosek w sprawie: 

1) Postawienie lampy solarnej przy ul. Sosnowej (p. Kamieniak, p. Buczek) – we wniosku nie zostały 

ujęte, ale postaramy się wygospodarować środki 

2) Interwencję w formie obwieszczenia (zarządzenia) informacji o zakazie umieszczania ulotek 

(plakatów, ogłoszeń) na drzewach, w przypadkowych miejscach 

Wieszamy na tablicach dostępnych, zamkniętych za zgodą osoby odpowiedzialnej za nią;  

w centrum Ruśca słup, tzw. „byk” oraz przypomnienie o usunięciu w/w w odpowiednim czasie (Dz. 

U. z 2022 r. poz. 2151) 

 

9.Sołtys sołectwa Wincentów Anna Chinalska  zgłasza wniosek w sprawie: 

1) proszę o poprawienie drogi w stronę kapliczki św. Rocha i utwardzenie - zostanie wykonane                              

w późniejszym terminie po wykonaniu kruszenia materiałów, które mamy na składzie 

 oraz  o lampę solarną na działce Wincentów – tam jest lampa. Macie prąd do działki 

10. Sołtys sołectwa Zakurowie Marcin Małecki zgłasza wniosek w sprawie: 

1) Zakup i montaż 3 lamp solarnych w miejscowości Zakurowie (koło p. Pluty) wskazana lampa 

została ujęta we wniosku o dofinansowanie, który został złożony przez Gminę Rusiec do Starostwa 

Powiatowego 

2) oraz na skrzyżowaniu dróg w miejscowości Fajnów i Salomejów – jeśli funduszy starczy 

spróbujemy poszerzyć zakup lamp. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

Punkt 13. Informacja z wykonania Uchwał Rady Gminy Rusiec.  

Informacja z wykonania uchwał stanowi załącznik do protokołu. 

 

Punkt 14. Składanie interpelacji i wniosków na piśmie.  

Przewodniczący RGR Rafał Rabenda poprosił  o składanie wniosków i interpelacji na piśmie. 

 

Punkt 15. Wolne wnioski i zapytania.  

Sołtys sołectwa Aleksandrów Łukasz Sikora wiem, że budżet jest mocno nadwyrężony – moje 

pytanie o drogę powiatową Aleksandrów – Dąbrówki Kobylańskie – wiemy co było na wiosnę i co 

może na wiosnę się zdarzyć. Ruch jest duży. Powiat miał coś robić, pan Bogdan Stolarczyk mówił, 

że trzyma rękę na pulsie. 

Jak wygląda sprawa węgla w gminie? 

Wójt GR Damian Szczytowski radny trzyma rękę na pulsie. Chciał być na sesji. Z tego co wiem, ma 

obiecane przez starostę, że zostanie wykonany projekt tej drogi. Myślę, że  to i tak jest dobra 

informacja dla mieszkańców. Powiat będzie chciał współfinansowania tego remontu. Kwestia jaki 

projekt, jakie koszty i jakie będą możliwości naszego budżetu, tym bardziej że kolejka remontów jest 

praktycznie ustalona. 

Odnośnie węgla – na ten rok mieliśmy zamówione ponad 1026 ton, przyjechało 5 samochodów – 

czyli ok. 128 ton. Jest praktycznie wszystko rozwiezione. Kurenda z informacją była, może nie do 

wszystkich trafiła. Rozpatrujemy wnioski w kolejności wpływu na dziennik. Pracownik 

merytoryczny dzwoni z zapytaniem, czy nadal osoba jest zainteresowana zakupem. Jeśli tak, dostaje 

informacje, numer konta, wpłaca pieniążki, po zaksięgowaniu wystawiana faktura w urzędzie gminy. 

Dowóz węgla na koszt gminy. Wnioski były w większości na 1,5 tony, ale podjąłem decyzję aby 

sprzedawać po 1 tonie, aby jak najwięcej mieszkańców skorzystało z tego. Wiem, że jest problem, że 

są osoby naprawdę potrzebujące.  
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Punkt 16. Sprawy różne.  

Przewodniczący RGR Rafał Rabenda zwrócił się z zapytaniem czy są sprawy różne. 

Radny RGR Wojciech Foręc mam prośbę, jak już będzie wysłany sprzęt, aby odkopać odcinek rowu 

to po drugiej stronie, który sprowadza wodę z pól, żeby też odkopać. 

Sołtys sołectwa Dąbrowa Rusiecka Ewa Kozieł chciałam podziękować za piękny chodnik, za drogę i 

ostatnie podziękowanie w imieniu wszystkich osób samotnych, które kazały przekazać serdeczne 

życzenia na Nowy Rok i podziękować panu wójtowi i wszystkim osobom, które się przyczyniły do 

tych pięknych paczek, które dostarczyliśmy przed świętami. Dziękuję. 

Przewodniczący RGR Rafał Rabenda Chciałbym w imieniu swoim i radnych złożyć serdeczne 

życzenia sołtysom oraz mieszkańcom na najbliższy nadchodzący rok, zdrowia, pomyślności abyśmy 

mogli wspólnie zrealizować te ambitne plany i założenia, które sobie poczyniliśmy w tym roku. 

 

Punkt 17. Zakończenie obrad LXII Sesji Rady Gminy Rusiec.  

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda podziękował Radzie Gminy Rusiec, Wójtowi 

Gminy, sołtysom oraz pracownikom Urzędu Gminy za uczestnictwo w obradach LXII Sesji Rady 

Gminy Rusiec i dokonał jej zamknięcia. 

Na tym protokół zakończono.  

Protokół sporządziła:  Monika Pawlak 


